
هر
 م

ی
زار

رگ
خب

س: 
عک

iranvarzeshii

محرومیت مشروط محرومیت مشروط 55 باشگاه لیگ برتری باشگاه لیگ برتری
چمن  ورزشگاه ها استانداردنباشد  از میزبانی  فصل بعد خبری نیستچمن  ورزشگاه ها استانداردنباشد  از میزبانی  فصل بعد خبری نیست  

تومان    قیمت: 10000  شماره 7806     هشتم    و  بیست  سال   سه شنبه  26 فروردین 1404  16 شوال 1446   

لطفاً شفاف باشید
 ماجـــرای اختـــاف بیرانونـــد و پرســـپولیس می توانســـت بـــا تدبیر حل 
شـــود. گرهی کـــه با دســـت بـــاز می شـــد را آنقدر کـــور کردند کـــه دیگر 
نمی تـــوان برایـــش قدمـــی برداشـــت. اعـــام رأی پرونده آنقـــدر طولانی 
شـــد کـــه فحاشـــی بـــه بیرانوند، بـــه موضـــوع اصلی همـــه ورزشـــگاه ها 
تبدیل شـــد. فدراســـیون می توانســـت در ایـــن مورد درســـت عمل کند، 
اما از فدراســـیونی کـــه آن قرارداد را با ویلموتس بســـت )که ســـاختمان 
فدراســـیون و صدهـــا میلیـــارد تومـــان را به بـــاد داد(، چگونه می شـــود 

انتظـــار مدیریت داشـــت؟
 ایـــن روزهـــا همه بـــا تردید در مـــورد VAR و ســـامتش حـــرف می زنند. 
کیلیـــن امباپه در کمتر از 60 ثانیه اخراج می شـــود، آن هم بعد از تصمیم 
داور و بعد از بازبینی صحنه برخورد. اما اخراج دو بازیکن از پرســـپولیس 
و نســـاجی 8 دقیقه زمان را تلـــف می کند. هواداران فوتبـــال حق ندارند 

درباره ســـامت و کیفیت دســـتگاه های VAR تردید کنند؟
 چرا فدراسیون قدمی برای شفاف ســـازی برنمی دارد تا هواداران فوتبال 

با اعتماد بیشـــتری به فوتبال نگاه کنند؟
 اینکـــه همـــه چیـــز در ابهام و غبار فرو رود، به ســـود چه کســـی اســـت؟ 
یک نفر بیایـــد و در مورد همه نقـــاط تاریک ذهن فوتبالدوســـتان حرف 
بزنـــد. دربـــاره پرونـــده بیرانونـــد، در مـــورد رد صاحیت علی کفاشـــیان 
بـــرای انتخابات فدراســـیون فوتبال، در مورد همین دســـتگاه های کمک 
داور ویدیویـــی و در مورد همـــه چیزهایی که در ذهن هـــواداران فوتبال 
ســـؤال ایجاد کـــرده اســـت. به هفته هـــای پایانی و حســـاس لیـــگ برتر 
نزدیک می شـــویم. ادامـــه وضعیت فرهنگـــی حاکم بر ورزشـــگاه های ما 
و همیـــن طور دردســـرهایی که ایـــن دســـتگاه های نصفه و نیمـــه ایجاد 

کـــرده، وضعیـــت را بغرنج می کنـــد. فکری برایـــش کنید.

با تأیید رئیس فدراسیون فوتبال

ایران – کره شمالی در مشهد
رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال اعام کـــرد که دیدار تیـــم ملی ایـــران برابر 
کره شـــمالی در هفته دهم و پایانی مرحله گروهـــی انتخابی جام جهانی 
۲0۲6 در مشـــهد برگزار می شـــود. مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
درباره جلســـه بررســـی ناکامی تیـــم نوجوانـــان در جام ملت های آســـیا 
گفـــت: »در ایـــن جلســـه درباره ناکامـــی تیـــم نوجوانان بحث و بنا شـــد 
که یـــک جلســـه کلی با کارشناســـان گذاشـــته شـــود. عملکـــرد ضعیفی 
داشـــتیم و کشـــورمان نبایـــد از چنین حریفانی شکســـت بخـــورد.« وی 
درباره جلســـه با سرمربی تیم ملی بزرگســـالان هم که امروز برگزار شد، 
اظهار داشـــت: »در جلســـه ای که با امیر قلعه نویی)ســـرمربی تیم ملی( 
داشـــتم، بنا شـــد بازی آخر تیم ملی ایـــران در مرحله گروهـــی انتخابی 
جام جهانی ۲0۲6 که برابر کره شـــمالی است، در مشـــهد برگزار شود. با 
اســـتاندار هم صحبت کردیم و با ســـایر مســـئولان هم صحبت خواهیم 

کـــرد تا این بازی در مشـــهد برگزار شـــود.«

احتمال نیمکت نشینی براجعه مقابل سپاهان
شـــاید اکثرهواداران پرســـپولیس فکرش را هم نمی کردند که یعقوب براجعه 
در بـــازی حســـاس این تیم مقابل نســـاجی در لیســـت یازده نفـــره کارتال قرار 
گیـــرد. امـــا بازی خـــوب ایـــن بازیکـــن مهر تاییـــدی بـــه تصمیم مربـــی ترک 
قرمزهـــا بـــود. حالا تمرینات پرســـپولیس از امـــروز برای بازی سرنوشت ســـاز 
مقابل ســـپاهان آغاز خواهد شـــد.اما ســـؤال اینجاســـت که آیا کارتال باز هم 
به مدافع راســـت جوانـــش در مقابـــل باتجربه های ســـپاهان اعتماد می کند 

یا این کـــه بازیکن دیگـــری جایگزین او می شـــود.

خبر و مصاحبه سرمقاله

بازگشت ایوب العملود به تمرین پرسپولیس
تیم پرســـپولیس که طبق برنامه از پیش تعیین شده روز یکشنبه 

اســـتراحت داشت، تمرینات خود را از دیروز از سر گرفت.
دیروز العملود به جمع سرخپوشـــان بازگشـــت و امید عالیشـــاه 
کـــه دوره نقاهـــت پـــس از عمل جراحی را پشـــت ســـر می گذارد، 

تنها غایـــب تمرین بود.
پاســـکاری کوتاه و ترکیبـــی، گلزنی با دروازه هـــای کوچک، حفظ 
تـــوپ و پاســـکاری تحـــت فشـــار و شـــوتزنی بـــه دروازه از جملـــه 

برنامه هـــای اجرا شـــده دیـــروز بود.
مـــردان اســـماعیل کارتال خـــود را برای بـــازی روز جمعـــه مقابل 
ســـپاهان از هفته بیســـت و هفتم لیگ برتر خلیج فـــارس آماده 

. می کنند

عفونت ادامه دار کوشکی
در حالـــی کـــه میـــودراگ بوژوویچ، ســـرمربی اســـتقال امیدوار 
بـــود تا بـــرای بازی بـــا گل گهر ســـیرجان از تمامی نفـــرات کلیدی 
خود اســـتفاده کند، از اردوگاه اســـتقال خبر می رسد که علیرضا 
کوشـــکی، هافبـــک هجومـــی و تکنیکـــی ایـــن تیم که بـــه دلیل 
عفونـــت ناخـــن در تمرینات اســـتقال غایب اســـت، به احتمال 
زیـــاد در بـــازی بـــا گل گهر ســـیرجان غایـــب خواهد بـــود. یکی از 
اعضـــای کادر فنـــی اســـتقال دراین باره گفت: کوشـــکی به دلیل 
عفونتـــی که برایش بـــه وجود آمده، در تمرینات اســـتقال غایب 
اســـت و طبق برنامه کادر پزشـــکی روند درمان خود را پشـــت سر 

می گذارد.

 پورعلی گنجی: دوست دارم 
با لباس پرسپولیس خداحافظی کنم

 مرتضی پورعلی گنجی در مصاحبه با ایرنا در خصوص 
بازی با سپاهان گفت: »با اتفاقاتی که افتاده قهرمانی 
کمی سخت شده است اما به هرحال بازی با سپاهان 
همیشه مهم و حساس بوده، این تیم هم شانس قهرمانی 
دارد و قطعاً برای برد مقابل ما به میدان می آید. ما نیز 
پرسپولیس هستیم و امیدوارم خدا کمک کند تا بتوانیم 
ج شویم و به مسیر  در این بازی حیثیتی دست پر خار

خود ادامه دهیم.«
او درباره شانس قهرمانی پرسپولیس هم گفت: »هیچ 
چیزی در فوتبال غیرممکن نیست و هر اتفاقی رخ می دهد. 
فکر می کنم تا ۳ هفته دیگر هنوز مشخص نباشد چه تیمی 
قهرمان می شود اما شانس تراکتور از بقیه بیشتر است. با 
این شرایط به نظرم این تیم امتیاز از دست خواهد داد و 
اگر ما بتوانیم این ۴ بازی را ببریم و بتوانیم به مسیر خوب 
خود ادامه دهیم، چیزی غیرممکن نیست و پرسپولیس 

می تواند قهرمان شود.«
پایان فصل  اینکه در  به  خ ها در پاسخ  مدافع میانی سر
پایان مدت قراردادش چه تصمیمی خواهد  به  با توجه 
گرفت، گفت: »نه تنها من بلکه قرارداد خیلی از بازیکنان 
در پایان فصل به اتمام می رسد. قطعاً همه ما دوست داریم 
که دوباره افتخار پوشیدن پیراهن پرسپولیس نصیب ما 
شود. امیدوارم شرایط طوری پیش برود که به عنوان سرباز 
پرسپولیس در خدمت باشیم. دوست دارم با پرسپولیس 
به کار خودم ادامه دهم، به افتخارات زیادی با تیم محبوبم 
برسم و در پایان با لباس پرسپولیس به کار خودم در فوتبال 

پایان دهم.«

برخی  چمن  تأسف بار  وضعیت   - یک  تیتر 
ورزشگاه های کشور باعث نارضایتی گسترده 
مربیان و بازیکنان لیگ برتری شد، تا جایی 
فدراسیون  مدیران  می شود  گفته  حالا  که 
فوتبال قصد دارند پس از اتمام رقابت های 
لیگ بیست و چهارم در جلسه ای اضطراری 
برتر  لیگ  در  حاضر  باشگاه های  تمامی  به 
اعام کنند چنانچه وضعیت چمن ورزشگاه 
لازم  استانداردهای  و  نکند  پیدا  بهبود  آنها 
را برای برگزاری بازی های لیگ برتر نداشته 
باشد نمی توانند از امتیاز میزبانی در بازی های 
خانگی خود استفاده کنند و بایستی ورزشگاه 

جایگزین معرفی کنند.
رئیس فدراسیون فوتبال پیش از آغاز لیگ 

بیست و چهارم در جلسه با اعضای کارگروه 
استانداردسازی ورزشگاه های کشور گوشزد کرد 
که از ابتدای لیگ بیست و پنجم اصلی ترین 
مأموریت فدراسیون فوتبال استانداردسازی 
چمن ورزشگاه ها خواهد بود، به همین دلیل 
چمن  مشکات  موظفند  باشگاه ها  مدیران 
با  اما  را برطرف کنند  ورزشگاه خانگی خود 
از باشگاه ها  اولتیماتوم تعدادی  این  وجود 
شدند  ناچار  مناسب  بودجه  نبود  دلیل  به 
با همان کیفیت نامناسب چمن، بازی های 

خانگی خود را برگزار کنند.
به  ن  شد یک  نزد با  ن  ما همز لا  حا ما  ا
چهارم،  و  بیست  لیگ  پایانی  هفته های 
استانداردسازی  دبیرکارگروه  رفعتی  داود 

ایران  با خبرنگار  ورزشگاه ها در گفت و گو 
فوتبال  فدراسیون  جدی  عزم  از  ورزشی 
داد.  خبر  معضل  این  شدن  برطرف  برای 
داود رفعتی با اشاره به اینکه کیفیت چمن 
برخی ورزشگاه ها استاندارد لازم برای برگزاری 
مسابقات را ندارد، در این خصوص می گوید: 
باید  لیگ  سازمان  و  فوتبال  فدراسیون 
کیفیت چمن ورزشگاه ها را تأیید کند در غیر 
این صورت امکان برگزاری بازی به آن باشگاه 

داده نمی شود.
جریان  در  می دهد:  توضیح  ادامه  در  وی 
بازبینی ورزشگاه ها که قبل از آغاز فصل آتی 
انجام می شود نکات لازم و معیار در نظر گرفته 
این  نتواند  خواهد شد و چنانچه باشگاهی 

حد نصاب را به دست بیاورد قطعاً با مشکل 
میزبانی روبه رو می شود.

طبق شنیده های خبرنگار ایران ورزشی گفته 
می شود برابر ارزیابی های صورت گرفته چمن 
حداقل 5 - 6 ورزشگاه بایستی به صورت کلی 
تعویض شود تا امکان برگزاری بازی های لیگ 
آنها وجود داشته باشد، قرار است  برتر در 
بزودی با ارسال نامه ای محرمانه این موضوع 
به اطاع مدیران باشگاه ها، مدیران کل ورزش 
استان های  فوتبال  هیأت های  و  جوانان  و 
ع وقت فکری به حال  مذکور برسد تا در اسر
این معضل کنند در غیر این صورت آنها حق 
را نخواهند  میزبانی در لیگ بیست وششم 

داشت.

فریـــده شـــجاعی می گویـــد کـــه تمـــام تمرکـــز 
اعضـــای اســـتقال روی جـــام حذفـــی اســـت. 
عضو هیأت مدیره اســـتقال درخصوص جلسه 
بـــا بوژوویـــچ و ارزیابی عملکـــرد او نیز می گوید: 
در رابطـــه با وضعیت بوژوویچ، جلســـه ای میان 
ایشـــان و اعضـــای هیـــأت مدیـــره برگـــزار شـــد 
کـــه طـــی آن، برنامه های فنی شـــان ارائه شـــد. 

در ایـــن جلســـه نیـــز نقطـــه  نظـــرات مجموعه 
هیـــأت مدیـــره مطـــرح و مقرر شـــد که ایشـــان 
برخـــی اصاحـــات و تغییـــرات در برنامه هـــای 
خـــود اعمـــال نماینـــد. در حـــال حاضـــر تمرکز 
اصلـــی مـــا عبـــور از بحـــران فصل جاری اســـت 
و تمامـــی اقدامـــات حول محور مشـــکات این 
فصـــل انجام می گیـــرد. امیدواریم بـــا همکاری 

و هماهنگی بیشـــتر، بتوانیم مســـائل موجود را 
به خوبی مدیریت کنیم. شـــجاعی در پاســـخ به 
ســـوالی در خصوص اینکه آیا برای فصل آینده با 
فرهـــاد مجیدی مذاکره ای صورت گرفته اســـت 
یـــا نه، گفـــت: در خصـــوص انتخاب ســـرمربی 
بـــرای فصـــل آینـــده، در حال حاضـــر هیچ گونه 
تصمیم گیـــری یا مذاکره ای صـــورت نگرفته و به 

نظر نمی رســـد که زمان مناســـبی بـــرای چنین 
صحبت هایی باشـــد. اولویـــت فعلی مجموعه، 
عبـــور موفقیت آمیز از این فصل و کســـب نتایج 
قابـــل قبول در مســـابقات جام حذفی اســـت. 
پـــس از پایـــان فصل و روشـــن شـــدن شـــرایط 
تیـــم، قطعـــاً در زمـــان مناســـب، دربـــاره فصل 

آینـــده تصمیم گیری خواهد شـــد.

 مجید سلطانی نایینی

روزنامهنگار

مسئولان آموزش و پرورش قم از نابغه کشتی این استان که به مدال طای 
نوجوانان جهان دست یافته است، با اهدای قابلمه تقدیر کردند! محمد 
ایران  امیرمهدی سعیدی نوا فرنگی کار تیم ملی نوجوانان  سعیدی نوا پدر 
دراین باره گفت: »پسرم چند ماه پیش به مدال طای نوجوانان جهان دست 

یافت.
 پس از آن مسئولان آموزش و پرورش قم مبلغ یک میلیون تومان کارت هدیه 
به فرزندم دادند که از این کارشان خیلی ناراحت شدم. پس از آن هر بار که 
تماس گرفتند تا به مراسم تجلیل برویم مخالفت کردم. تا اینکه روز گذشته 
از آموزش و پرورش قم بارها تماس گرفتند و اصرار کردند که می خواهند از 
پسرم تجلیل کنند. من اعام کردم حاضر نیستم در این مراسم حاضر شوم 
و حتی به آنها گفتم که پسرم در اردوی تیم ملی جوانان است اما آنها گفتند 
که ایرادی ندارد و شما به این مراسم بیا تا جایزه پسرت را تحویل بگیری. حتی 
به من گفتند که این بار جایزه خوبی را در نظر گرفته اند.« او ادامه داد: »وقتی 
به مراسم رفتم، در زمان اهدای جایزه من را صدا زدند و یک قابلمه زیر بغل 
من دادند و عکس هایشان را گرفتند. مانده بودم چه پاسخی به این کارشان 
بدهم. واقعاً با این کارها ارزش قهرمانان را زیر سؤال می برند. بهتر است از این 

کارها دست بردارند و اصاً هیچ تجلیلی نکنند.«

باشـــگاه اســـتقال قصد دارد در نقـــل و انتقالات 
آتـــی بازیکنانی را به خدمت بگیـــرد که در فوتبال 
ایـــران از کارایـــی لازم برخـــوردار باشـــند. درحال 
حاضـــر اســـتقال بازیکنانـــی در اختیـــار دارد که 
عمـــاً هیـــچ کارایـــی بـــرای ایـــن تیـــم ندارنـــد و 
نقد های بســـیاری به حضور این قبیـــل بازیکنان 

در ترکیب اســـتقال می شـــود.
بخـــش اعظمـــی از وضعیـــت کنونـــی اســـتقال 
ر  د کـــه  ســـت  ا یکنانـــی  باز عملکـــرد  نتیجـــه 
حدوانـــدازه نام این باشـــگاه نیســـتند. باشـــگاه 
اســـتقال، امـــا در تـــاش اســـت بـــرای فصـــل 
جدیـــد بازیکنان جدیـــدی را به خدمـــت بگیرد 
کـــه ارزش واقعـــی داشـــته باشـــند. یکـــی از این 
بازیکنـــان امیـــد نورافکـــن اســـت کـــه پیش تـــر 
در ترکیـــب اســـتقال حضـــور داشـــت، امـــا بعد 
از تـــرک اســـتقال تیم هـــای متعـــددی را تجربه 

اســـت. کرده 

نورافکـــن اکنون عضو باشـــگاه ملـــوان بندرانزلی 
اســـت و بـــرای گذرانـــدن دوران ســـربازی به این 
تیـــم رفته اســـت. مســـئولان باشـــگاه اســـتقال 
به تازگـــی با ایـــن بازیکـــن صحبت کرده انـــد و بنا 
شـــده بعد از پایـــان فصل این باشـــگاه رســـماً با 

نورافکـــن وارد مذاکره شـــود.
گفته می شـــود نورافکن در قدم اول دســـتمزد 
پیشـــنهادی خود را به باشـــگاه اســـتقال اعام 
کـــرده و مـــورد موافقـــت مدیران اســـتقال نیز 
قـــرار گرفته اســـت. البتـــه باید دیـــد زمانی که 
مذاکـــرات جدی میان دو طـــرف کلید می خورد 
آیا مدیران کنونی در باشـــگاه اســـتقال حضور 

دارنـــد یاخیر؟!
در حال حاضر شـــایعاتی پیرامون برکناری برخی 
اعضای هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقال دهان به 
دهان می شـــود که ممکن اســـت ایـــن تغییرات 
روند نقل و انتقالات اســـتقال را نیز تغییر دهد. 

پاداش عجیب آموزش و پرورش به قهرمان کشتی جهان

 قابلمه؛ پاداش طلای المپیاد!
توافق اولیه استقلال با ستاره سپاهان

نورافکن دوباره آبی پوش می شود 
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       صالـــح حردانی کـــه در بازی با فولاد خوزســـتان 
شـــرایط  دربـــاره  و  شـــد  مصدومیـــت  دچـــار 
جســـمانی ایـــن بازیکن اخبـــار زیـــادی مطرح 
شـــد، به بـــازی بـــا گل گهـــر می رســـد. حردانی 
نقـــش مهم و تأثیرگذاری در تیم اســـتقال ایفا 
می کنـــد، ایـــن بازیکن کـــه در نیم فصـــل دوم 
لیگ برتـــر از جمـــع زردپوشـــان اصفهانی جدا 
و پیراهـــن آبی را پوشـــید از نفـــرات مورد عاقه 
میودراگ بوژوویچ محســـوب می شـــود. برخی 
اخبار حکایت از آن داشـــت که حردانی در بازی 
با گل گهر ســـیرجان نتواند به میـــدان برود اما 

طبق پیگیری هـــای خبرنگاران مدافع راســـت 
اســـتقال بدون مشـــکل در تمرینات استقال 
شـــرکت کرده و مشـــکلی برای همراهی تیمش 
در هفته بیســـت وهفتم لیگ برتر باشگاه های 
ایران نـــدارد. آبی هـــا روز چهارشـــنبه در هفته 
بیســـت وهفتم لیـــگ برتـــر باشـــگاه های ایران 
به مصـــاف گل گهر ســـیرجان خواهنـــد رفت و 
حضور این بازیکن در ترکیب اســـتقال سمت 
راســـت آبی هـــا را تقویت خواهد کـــرد. حردانی 
به تازگـــی در تیـــم ملـــی نیز به یک مهـــره اصلی 
تبدیـــل شـــده اما یک نکتـــه کلیدی کـــه درباره 

او وجـــود دارد این اســـت که نحـــوه عملکردش 
در اســـتقال و تیم ملی کاماً متفاوت اســـت. 
عملکـــرد  ملـــی  بازی هـــای  در  کـــه  حردانـــی 
فوق العـــاده ای داشـــته در بازی های اســـتقال 
نمایشـــی دور از انتظـــار را ارائـــه کـــرده اســـت. 
مؤیـــد این ادعا بازی با فولاد خوزســـتان اســـت 
کـــه حردانـــی هرگـــز نتوانســـت در قامت یک 
بازیکـــن مؤثـــر کـــه در تیم ملـــی دیـــده بودیم، 
عمـــل کند. آنالیـــز دقیق بـــازی حردانی مقابل 
امارات و مقایســـه آن با دو بـــازی اخیر تیم ملی 

ســـؤالات متعـــددی را به وجـــود می آورد.

تمام تمرکز ما روی جام حذفی است

شجاعی: با مجیدی هیچ مذاکره ای نکردیم

تفاوت عجیب 
 حردانی تیم ملی
 با حردانی استقلال

مکالمه رادیویی به جای ارتباط تصویری

 VAR ایرانی
 واقعاً خراب است؟

از نوراللهی و محرمی تا بیفوما و نیازمند

محتوای سبد خرید داخلی 
کارتال لو رفت؟

بازیکنان استقلال و مدیریت هم قسم شدند

 همه با هم
 علیه حاشیه سازان!

خداحافظی وزارت ورزش با بازنشسته ها

پریچهره و رغبتی رفتند 
اسبقیان در لیست انتظار

با تأیید رئیس فدراسیون فوتبال

 ایران – کره شمالی 
در مشهد

زنگ خطر دوباره برای مهاجم ایرانی

آرناتوویچ می ماند 
طارمی می رود؟

رفوزگی هیأت های فوتبال!
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